

Having accepted and examined at its eighth session the petition from Mr. H. O. Kallaghe (T/Pet.2/93), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned,

Having taken note of the observations of the Administering Authority (T/839) that the subject matter of the petition had been exhaustively dealt with in the competent courts under the Tanganyika Native Court Ordinance and that the matter was therefore *res judicata*,

The Trusteeship Council

1. *Decides* that under the circumstances no action by the Council is called for;

2. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

T/881

343rd meeting,
15 March 1951.

329 (VIII). Petition from Semvua Kamwe, Salim Losindillo and Shaaban Mtengeti (T/Pet.2/96) concerning Tanganyika

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eighth session the petition from Semvua Kamwe, Salim Losindillo and Shaaban Mtengeti (T/Pet.2/96), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned,

Having taken note of the observations of the Administering Authority (T/840) that the selection and appointment of Chief William had been carried out in accordance with the traditional tribal custom and the expressed wishes of the majority of the people of Usangi,

The Trusteeship Council

1. *Decides* that under the circumstances no action by the Council is called for;

2. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

T/882

343rd meeting,
15 March 1951.

330 (VIII). Petition from five members of the Victoria Federated Council (T/Pet.4/66) concerning the Cameroons under British administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Ayant reçu et examiné à sa huitième session la pétition de M. H. O. Kallaghé (T/Pét.2/93), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question,

Ayant pris acte des observations de l'Autorité chargée de l'administration (T/839) selon lesquelles l'affaire dont traite la pétition a été examinée à fond par les tribunaux compétents conformément aux termes de l'ordonnance du Tanganyika relative aux tribunaux indigènes, et qu'elle porte donc sur une *res judicata*,

Le Conseil de tutelle

1. *Décide* que, dans ces circonstances, cette pétition n'appelle aucune mesure de la part du Conseil;

2. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

T/881

343ème séance,
le 15 mars 1951.

329 (VIII). Pétition de Semvua Kamwé, Salim Losindillo et Shaaban Mtengeti (T/Pét.2/96) concernant le Tanganyika

Agissant en vertu du paragraphe b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné à sa huitième session la pétition de Semvua Kamwé, Salim Losindillo et Shaaban Mtengeti (T/Pét.2/96), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question,

Ayant pris acte des observations de l'Autorité chargée de l'administration (T/840), selon lesquelles le chef William a été choisi et désigné conformément à la coutume tribale traditionnelle et aux vœux exprimés par la majorité de la population d'Usangi,

Le Conseil de tutelle

1. *Décide* que, dans ces circonstances, cette pétition n'appelle aucune mesure de la part du Conseil;

2. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

T/882

343ème séance,
le 15 mars 1951.

330 (VIII). Pétition de cinq membres du Victoria Federated Council (T/Pét.4/66) concernant le Cameroun sous administration britannique

Agissant en vertu du paragraphe b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,